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The Impact of Student Involvement in the Process of Explaining using Modern Display Monitors to Achieve "Web Design 1" Course Objectives
In light of the technological development and the different modern learning methods, it becomes necessary to follow one of these methods in higher education This is not limited to teaching and lecturing, but rather follow the methods that achieve the largest amount of goals, motivates the student to his/her character development, and make it possible to perform mental higher operations.

Hence, the problem of the study has appeared in the "Web design 1" course, which indicates that the students do not have the ability to apply the various concepts explained to them by the teacher neither directly after the explanation nor after the lecture.
This study is significant as it tried to determine the effect of the involvement of students in the educational process through assigning them the task of teaching the topics of "Web design 1" course using a projector. Under the supervision of a teacher, a portion of the students in this class were divided into two groups, and each group was assigned a topic of the lecture to explain to class using the projector. The rest of the students chose a random website in every lecture and were asked to implement what has been discussed during the lecture in order to measure the extent of their understanding of the subject at hand.

At the beginning of the semester, a questionnaire was distributed to the students. The questionnaire addressed the problem of using the traditional lecture method, how the students are deprived from creativity and showing their individual abilities, and how they are receptive to the information. The same questionnaire was distributed to class in mid-semester after the new method was applied, and the results have shown that the students had positive attitude, were satisfied, enthusiastic, and self-motivated toward changing the style of the traditional lecturing to the new interactive learning style.
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تأثير مشاركة الطالب في عملية الشرح باستخدام شاشات العرض الحديثة لتحقيق أهداف مساق "تصميم ويب1"
        في ظل التطور التكنولوجي, واختلاف أساليب التدريس الحديث، أصبح من الضروري اتباع إحدى هذه الأساليب في التعليم الجامعي، بحيث لا يقتصر على الالقاء والمحاضرة، وإنما اتباع الوسائل التي تحقق أكبر قدر من الأهداف وتحفز الطالب على تنمية شخصيته، وجعله قادرا على أداء عمليات عقلية عليا.

     ومن هنا ظهرت مشكلة الدراسة في مساق تصميم ويب1، حيث تبين أن الطلبة ليس لديهم قدرة على تطبيق المفاهيم التي شرحت بعد المحاضرة، كما أن هذه المفاهيم تنسى لعدم تطبيقها بشكل مباشر بعد الشرح.

     وتأتي أهمية هذه الدراسة لمعرفة مدى تأثير إشراك الطالب في العملية التعليمية، وتكليفه بشرح مواضيع مساق تصميم ويب1 من خلال استخدام جهاز العرض (DataShow)، بحيث تم توزيعهم الي مجموعات مكونة من اثنين, وتكليف كل مجموعة بمهمة التحضير لموضوع المحاضرة وشرحها من خلال جهاز العرض (Data Show) تحت اشراف المدرس. في حين سيقوم باقي الطلاب باختيار موقع عشوائي من الانترنت في كل محاضرة, لتطبيق ودراسة ما تم مناقشته خلال المحاضرة، وبالتالي قياس مدى فهمهم للموضوع المطروح.
    وقد تم توزيع استبانة في بداية الفصل على الطلبة تبين مدى المشكلة الحقيقية في أسلوب المحاضرة التقليدية، واتضح ان الطالب محروم من الإبداع وإظهار قدراته الفردية، وتأثره بموعدها، وكونه مستقبل للمعلومات فقط.
وتم توزيع الاستبانة نفسها في منتصف الفصل بعد تطبيق الأسلوب الجديد، وقد كانت النتائج واضحة بتأثر الطالب الايجابي نحو تغيير أسلوب المحاضرة من التعلم التقليدي إلى أسلوب التفاعلي واستخدام جهاز العرض. واصبحت هناك دلائل إحصائية واضحة على رضا الطلاب بالأسلوب الجديد، وتحمسه لإثبات قدراته، وعدم تأثره بطول المحاضرة أو موعدها، وأصبحوا متحمسين على إثبات الذات، وتم خلق روح تعاون واضحة وايجابية لديهم.

